
PROTOKÓŁ NR 17/08

z posiedzenia Komisji Ładu i Porządku Publicznego,

które odbyło się 27 sierpnia 2008 roku

w Biurze Rady Miejskiej.

Ad. 1 Posiedzenie rozpoczęło się o godzinie 15:15. Uczestniczyli w nim (załącznik nr 1):

Członkowie Komisji:

1. Ewa Pędziwiatr – Przewodnicząca,

2. Roman Kołodziej,

3. Kordian Kosowski

4. Zbigniew Mazurak,

5. Roman Tryhubczak – nieobecność usprawiedliwiona

Zaproszone osoby:

1. Mirosław Górecki – Burmistrz Miasta.

2. Wiesław Kędzierski – Prezes Zarządu Ochotniczej Straży Pożarnej w Kowarach

3. Janusz Piepiora – Dyrektor MSR w Kowarach

Ad. 2 Po  przywitaniu  zgromadzonych  przez  Przewodniczącą  przyjęto  porządek  obrad,  który 

przedstawiał się następująco:

Porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia.

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji odbytego w dniu 22 kwietnia 2008 roku.

4. Zapoznanie  z  informacją  Komendanta  OSP  o  stanie  bezpieczeństwa  przeciwpożarowego  oraz 

zagrożeń pożarowych w roku 2007.

5. Sprawy bieżące i wolne wnioski.

6. Zamknięcie posiedzenia.

Ad. 3 Przewodnicząca komisji poinformowała, że protokół z ostatniego posiedzenia został sporządzony i 

znajduje się w Biurze Rady. Nikt nie zgłosił uwag do jego treści. Protokół przyjęto jednogłośnie.

Ad. 4  Komisja zapoznała się z  informacją Komendanta OSP w Kowarach.  Ochotnicza Straż Pożarna 

funkcjonuje w oparciu o przepisy Ustawy z dnia 07.04.1998 roku – Prawo o stowarzyszeniach i Ustawy z dnia 

24.08.1991 roku o ochronie przeciwpożarowej (Dz. U. 2002 r. Nr 147 poz. 1229). Statut, jak oznajmił pan 

Janusz Piepiora, przekazany był  do Urzędu Miejskiego w 2007 roku.

Na pytanie przewodniczącej, czy OSP jest w Krajowym Systemie Ratowniczo-Gaśniczym, pan Komendant 

odpowiedział, że Gminie nie opłaca się wejść do systemu ratowniczo-gaśniczego z uwagi na wiele warunków, 
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które należałoby spełnić. 

Następnie  przewodnicząca  zapytała  o  miejsca  szczególnie  niebezpieczne  pod  kątem  zagrożeń 

pożarowych, powodziowych, budowlanych, komunikacyjnych – bo przecież do wszystkich zdarzeń Straż jest 

wzywana.  Pan  Komendant  stwierdził,  że  nie  ma  reguły,  jednak  rejonem  takim  może  być  ciąg  zwartej 

zabudowy w centrum miasta, z uwagi na brak wydzieleń przeciwpożarowych pomiędzy budynkami.

Na propozycje,  uwagi  czy  wnioski  z  dotychczasowej  pracy  w OSP,  służące  poprawie  bezpieczeństwa 

mieszkańców Kowar, Pan Wiesław Kędzierski oznajmił, że jeśli każdy Obywatel będzie przestrzegał przepisów 

przeciwpożarowych miasto i jego mieszkańcy będą bezpieczni. Nadmienił, że odpowiedzialność za realizację 

obowiązków z zakresu ochrony przeciwpożarowej spoczywa na faktycznie władającym budynkiem, obiektem 

budowlanym lub terenem, o ile nie jest podpisana z zarządcą lub użytkownikiem umowa cywilnoprawna.

Pan Komendant Ochotniczej Straży Pożarnej, jako przedstawiciel instytucji zaufania publicznego, wystąpił z 

apelem do  mieszkańców i  osób  przebywających  w  otoczeniu  jakiegokolwiek  zagrożenia  o  przekazywanie 

służbom ratowniczym ważnych komunikatów służących usprawnieniu akcji ratowniczo-gaśniczej. Rzetelna 

informacja, jak powiedział, z pewnością przyczyni się do skutecznego minimalizowania zdarzeń 

w wypadkach bezpośredniego zagrożenia dla życia i zdrowia ludzi.

Wniosek  do Pana Burmistrza

Komisja  wnioskuje o przedstawienie  Radzie  Miejskiej  pisemnej informacji  w sprawie stanu technicznego 

hydrantów znajdujących się  na terenie Kowar oraz o przedstawienie harmonogramu przeglądów za okres 

2007-2008.

Ponadto Komisja prosi o rozważenie możliwości lokalizacji hydrantów w okolicy osiedla Wichrowa Równia 

oraz o rozpoznanie miejsc, gdzie obecnie na terenie Kowar umiejscowienie hydrantów pod kątem ochrony 

przeciwpożarowej  jest konieczne.

Wniosek przyjęto jednogłośnie. 
Przewodnicząca  Komisji  podziękowała  Panu  Januszowi  Piepiorze  i  Panu  Wiesławowi  Kędzierskiemu  za 

udział w posiedzeniu.

Ad. 5 W sprawach różnych  Komisja zapoznała się z pismem  mieszkańców ulic Goździkowej i Krokusowej 

odnośnie oświetlenia.

  Wniosek  do Komisji Budżetu, Planowania i Finansów

Komisja  wnioskuje  o  ujecie  w  planie  budżetu  na  rok  2009  inwestycji  związanej  z  oświetleniem  ulic 

Krokusowej i Goździkowej.

Wniosek przyjęto jednogłośnie. 
W  dalszym  ciągu  posiedzenia  przewodnicząca  przekazała,  iż  mieszkańcy  Kowar  skarżą  się  na  często 

spacerujące  po chodnikach, ulicach, boiskach konie Państwa Parkitnych. Konie są  bez dozoru, pozostawiają 

po swojej obecności odchody, które nie są sprzątane.

Wniosek  do Pana Burmistrza

Komisja  wnioskuje  o  zobligowanie  Pana  Parkitnego  do  rzetelnego  dozoru  nad  końmi  oraz  do 

każdorazowego uprzątnięcia odchodów końskich z miejsc, w których konie nie powinny przebywać.

Wniosek przyjęto jednogłośnie.
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Na zakończenie  posiedzenia  Pan  Burmistrz  przedstawił  propozycję  zakupu toalety  i  zaproponował  dwa 

miejsca jej usytuowania. Decyzja zakupu toalety wynika z braku możliwości porozumienia się w sprawie 

uruchomienia toalety z władzami marketu  Biedronka.

Ad. 6 Przewodnicząca zamknęła posiedzenie o godzinie 16:40.

                                                                                          

Protokołowała:                                                                                             Przewodnicząca Komisji

Ewa Pędziwiatr                                                                                         Ładu i Porządku Publicznego 

                                                                                                                                 

            Ewa Pędziwiatr               
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